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Sneldiensten De Lijn Limburg  -  Dienstregeling tijdens coronacrisis

Voor heel wat Limburgse studenten zijn de drie sneldiensten die vanuit Limburg naar 
Antwerpen, Brussel en Leuven rijden belangrijk om te pendelen tussen hun universiteit (of 
kot) en hun woonplaats. Na het Overlegcomité van 30 oktober 2020 en de bijbehorende 
nieuwe maatregelen (o.a. code rood voor het hoger onderwijs) is er blijkbaar enige 
onduidelijkheid ontstaan en rijdt niet elke rit meer zoals bepaald volgens de dienstregeling. 
Zowel bij de lijnen 68 (Antwerpen-Bocholt), 178 (Maaseik-Brussel) als 179 (Brussel-
Hamont) zijn er de afgelopen weken blijkbaar geplande ritten niet gereden (ook al stonden 
ze soms wel vermeld op de routeplanner, zo wisten bezorgde ouders mij mee te delen).
 
1. Welke dienstregeling hanteert De Lijn sinds 2 november 2020 voor de drie 

aangehaalde sneldiensten? Is er een aanpassing doorgevoerd ten opzichte van de 
reguliere dienstverlening? Zo ja, wat is daarvoor dan de reden? Hoe wordt dat 
gecommuniceerd aan de gebruikers? Hoe wordt dat gecommuniceerd aan de 
betrokken lokale besturen en aan de vervoerregioraden?

2. Welke dienstregeling hanteerde De Lijn in de periode maart-mei tijdens de eerste 
verstrengde coronamaatregelen voor de sneldiensten? Welke gedachtegang hanteerde 
men toen? Heeft men daarover toen klachten ontvangen van reizigers? Zo ja, hoeveel 
dan?
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1. Van 2 tot 16 november heeft De Lijn, zonder voorafgaande communicatie, beslist 
volgens vakantiedienstregeling gereden, wat betekent dat de studentenritten op de 
snellijnen (68, 178 en 179) niet rijden, met heel wat negatieve reacties van reizigers 
tot gevolg. Later is de dienstregeling terug overgegaan naar de vaste bediening op 
schooldagen (zonder de specifieke ritten voor KUL/VUB). Een overzicht van deze ritten 
is onderaan te raadplegen. Als achterliggende redenen gaf De Lijn de COVID-19-
maatregelen aan waarbij code rood uitgeroepen werd. Omdat in principe enkel 
afstandsonderwijs toegestaan werd, is dezelfde redenering toegepast op deze ritten 
als tijdens de eerste Coronagolf in maart.

inmiddels werd er de afspraak gemaakt met De Lijn dat als men ritten wenst te 
schrappen er in overleg gegaan moet worden met de lokale besturen en er een 
duidelijke communicatie dient aan gekoppeld.

 
2. In maart was er echter een nuancering door het inroepen van een volledige lockdown. 

Naar aanleiding daarvan werd er sinds 18 maart tot eind april via volledige 
vakantiedienstverlening gereden. Dit houdt in dat er een groter aandeel functionele 
ritten (ook gericht op middelbare scholen en woon-werkverkeer) niet uitgevoerd 
werden, in functie van de geldende maatregelen. Vanaf eind april tot 29 juni werd 
vervolgens de schooldienstregeling weer opgestart, met uitzondering voor de ritten 
specifiek voor VUB en KUL op de snellijnen (68, 178 en 179).

Beide keren waren de ingrepen in het aanbod te raadplegen via de website onder de 
kop ‘Vlot en Veilig’ en verschenen deze ritten ook niet in de routeplanner. De Lijn is 
er zich van bewust dat deze communicatie ondermaats was en dat duidelijkere 
communicatie via haar website en afzonderlijke communicatie naar lokale besturen 
en de vervoerregioraden een noodzaak waren. De Lijn heeft me ook laten weten dat 
inmiddels intern de samenwerking geëvalueerd en bijgestuurd is zodat dergelijke 
gevallen voortaan vermeden kunnen worden. 

Ten tijde van de eerste golf zijn er geen klachten over het niet uitvoeren van deze 
studentenritten binnengekomen bij de klantendienst noch via social media. Wel heeft 
De Lijn op respectievelijk 27 april en 15 mei twee keer een vraag van een reiziger 
gekregen over de dienstregeling op lijn 178: of de normale dienstregeling vanaf 4 mei 
hervat zou worden/werd? Daarnaast waren er ook twee vragen over vervoerbewijzen 
op de snellijnen. In diezelfde periode waren ook via social media 2 vragen naar 
dienstregelingen, maar eveneens geen klachten.
 
Naar aanleiding van het niet rijden van de snelbussen op zondag 22/11/2020 heeft 
mijn kabinet die zondag zelf reeds contact genomen met De Lijn gezien er toch 
situaties zijn dat studenten moeten aanwezig zijn bij de onderwijsinstellingen en ook 
anderen hiervan gebruik maken.  Naar aanleiding hiervan heeft De Lijn haar beslissing 
herzien om dan vanaf 29 november 2020 de volledige dienstverlening te hervatten 
op de zogenaamde snellijnen.


